
 

 
 
ACTA DE SESSIÓ DE 
Ple 
 
Data i Hora  29 de novembre de 2016 19:00 
Lloc  Sala Ple 
Caràcter Ordinària 
Núm.  PLE2016/12 
 
PRESIDENT    l·lm.        GIMÉNEZ RENOM IGNASI 

ASSISTENTS                   GONZÁLEZ NAVAS PEPE 
                                    MASSAGUÉ CASALS GLÒRIA 
                                    PUIG MAYOR M. ANTONIA 
                                    CANALIS ALSINA ALEIX 
                                    MARTÍNEZ ROMERO PEPA 
                                    CREUS OLIVERAS JOAN 
                                    MARMOL MARTINEZ ANA MARIA 
                                    PEREZ MOREJON DANIEL 
                                    LEIVA REYES JOSE 
                                    PAPPALARDO AGUEDA ANGELA 
                                    HOMET VENTAYOL RAFA                                      
                                    CALAF VIVES JOSEP M 
                                    REBOLLO FLIX FERRAN 
                                    RASPALL ALUJA NURIA 
                                    TENA BLANCH BET 
                                    UYA PUIGMARTI JORDI 
                                    ALAMANY GUTIÉRREZ ELISENDA 
                                    GRACIA GORDILLO CONXI 
                                    GARCIA FANDINO BEA 
                                    URRUTIA MASANA LIDIA 
SECRETARI                     COLELL VOLTAS JOSEP  
INTERVENTORA               OLIVERA SÁNCHEZ ELENA  
 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu  2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 
de règim local de Catalunya, la Presidència declara oberta la sessió i es passes a 
tractar els diferents punts de l’ordre del dia. 
 
ORDRE DEL DIA 
1.-  Actes pendents d'aprovar 
       PLE2016/10 Ordinària 27/09/2016 
       PLE2016/11 Ordinària 25/10/2016 
2.-  Resolucions a donar compte 
3.-  Donar compte informe de període mitjà de pagament i període legal de         
       pagament,  3T2016 
4.-  Creació i composició de la taula d'accessibilitat com a comissió de treball  
       específica dins la taula de mobilitat  
 



5.-  Crear una comissió d’estudi de caràcter temporal per analitzar el  
      desenvolupament del  Poum  
6.-  Moció dels grups municipals del plenari en motiu del 25 N, dia internacional per  
      l’eliminació de la violència envers les dones 
7.-  Moció del Grup Municipal Decidim Castellar per transmetre els plens via  
      streaming 
8.-  Moció del grup municipal d'ERC sobre reconeixement der mossèn Joan Abarcat 
9.-  Moció del grup municipal d'ERC sobre refer el camí de Sant Feliu o camí del riu. 
10.- Moció del grup municipal de Convergència en suport als 25 anys de "La Marató  
       de TV3"   
11.- Moció del grup municipal Som de Castellar-PSC per reclamar mesures urgents  
       per  pal·liar efectes i eradicar la pobresa energètica 
12.- Assumptes sobrevinguts 
13.- Precs i Preguntes 
 
De forma prèvia a l’inici del Ple, la regidora d’Infància i Adolescència, Sra. Àngela 
Pappalardo, fa lectura del Manifest, amb motiu del Dia Internacional de la Ciutat 
Educadora: 
“Manifestem el nostre compromís amb els objectius de desenvolupament sostenible 
i, concretament, treballem per garantir una educació inclusiva i de qualitat per a 
tothom i al llarg de la vida, com a motor de desenvolupament personal i col·lectiu i 
de transformació urbana a favor d'unes ciutats més justes, solidàries i 
interculturals. Ciutats on totes les persones gaudeixin de plena igualtat i siguin 
capaces de dialogar i conviure des del respecte a les diferències.  
Avui en dia podem afirmar, sense por a equivocar-nos, que l'educació travessa els 
murs de l'escola i s'estén a tota la ciutat, impregnant els seus barris, espais públics 
i institucions. Constatem objectivament, però, que a les ciutats persisteixen encara 
nombrosos fenòmens i factors deseducadors.  
Conscients d’aquests desafiaments i reptes als quals hem de fer front, ens 
comprometem amb convicció i voluntat a contrarestar aquests fenòmens 
regressius, proposant un model polític de ciutat que situa les persones al centre de 
les nostres prioritats i que, partint de l'educació, dóna coherència, dinamisme i 
sentit a la nostra acció, com a eina de transformació social, de cohesió i de respecte 
mutu 
Les ciutats educadores treballem perquè l'educació sigui eix transversal de totes les 
polítiques locals, reforçant el potencial educador de les actuacions i programes de 
salut, medi ambient, urbanisme, mobilitat, cultura, esport, etc   
Treballem, per tant, per democratitzar l'accés a tots els béns de la ciutat, perquè 
cada un dels seus espais sigui font d'educació, i perquè totes les persones puguin 
viure, gaudir i emancipar-se, aprofitant al màxim les oportunitats que la ciutat 
ofereix per assolir les seves expectatives amb una actitud cívica i democràtica. Una 
ciutat respectuosa amb el medi ambient i que dialoga amb les ciutats i àrees rurals 
que l’envolten 
Apostem per una democràcia participativa sumant les propostes i l'esforç de la 
societat civil per construir junts ciutats millors, que no deixin a cap persona al 
marge. Per aconseguir aquest objectiu ambiciós, ens comprometem amb l'educació 
ciutadana i amb l'establiment dels mecanismes necessaris per elaborar, 
implementar i avaluar les polítiques públiques comptant amb la participació d'una 
ciutadania activa, dotada d'esperit crític, compromesa i corresponsable.  
Aquest és un camí que compartim ciutats molt diverses de tots els continents, amb 
més de 25 anys de recorregut des de la proclamació de la Carta de Ciutats 
Educadores. Per això, ens sumem a la celebració del Dia Internacional de la Ciutat 
Educadora amb el desig de comptar cada dia amb el suport de més persones, 
associacions, empreses, institucions, etc., treballant amb entusiasme per una 
educació integral, renovada i emancipadora. I convidem ciutats grans i petites de 
totes les latituds a unir-se a aquesta aposta decidida i esperançadora de construir 
Ciutats més Educadores per a un món millor.  



 
1.- Actes pendents d'aprovar 
1.- Els regidors es donen per assabentats dels continguts de les actes de les 
sessions de data  27/09/2016 i  25/20/2016.  
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT  
 
2.-  Resolucions a donar compte 
Es dona compte al Ple dels Decrets l’Alcaldia núm. 1045 de 20 d’octubre de 2016 
al 1173 de 23 de novembre de 2016. 
Es dona compte també dels acords de la Junta de Govern Local adoptats en 
sessions de 25 d’octubre, 2, 8 15 i 22 de novembre de 2016. 
La Corporació es donà per assabentada 
 
PROPOSTES 
3.-  Donar compte informe de període mitjà de pagament i període legal de 
pagament, 3T2016 
ATÈS l’article 4.3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, 
de 29 de desembre, per a què s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, que estableix que els tresorers o, en el seu defecte, 
interventors de les Corporacions locals elaboraran trimestralment un informe sobre 
el compliment dels terminis establerts en la llei pel pagament de les obligacions de 
cada Entitat local. 
ATÈS l’article 5.4 de la referida Llei 15/2010, de 5 de juliol, que estableix que la 
Intervenció o òrgan que tingui atribuïda la funció de comptabilitat incorporarà a 
l’informe anterior, una relació de les factures o documents justificatius respecte 
dels quals hagin transcorregut més de tres mesos des de l’anotació al Registre de 
factures i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de 
l’obligació o s’hagi justificat per l’òrgan gestor l’absència de la tramitació dels 
mateixos. 
VISTOS els informes de la tresorera i la interventora relatius al compliment dels 
terminis previstos per al pagament de les obligacions segons l’article 4 de la Llei 
15/2010, de 5 de juliol, referits al tercer trimestre de 2016. 
ATÈS que per Real decret 635/2014, de 25 de juliol, s’ha desenvolupat la 
metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les 
administracions públiques que preveu la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
ATÈS que de conformitat amb l’article 6.2 del Reial decret 635/2014, de 25 de 
juliol, ha de donar-se publicitat al període mitjà de pagament. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Donar-se per assabentat dels informes relatius al període mitjà de 
pagament i al període legal de pagament de les obligacions per deutes comercials 
de l’Ajuntament de Castellar del Vallès corresponents al tercer trimestre de 2016, 
de conformitat amb el resum següent: 
 
I. PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT 

 
 

PMP 
(dies) 

Rati 
operacions 
pagades 
(dies) 

Import 
pagaments 
realitzats 
(EUR) 

Rati 
operacions 
pendents 
(dies) 

Import 
pagaments 
pendents 
(EUR) 

     
28,96 33,19 2.434.592,05 10,67 563.118,02 

 
II. PERÍODE LEGAL DE PAGAMENT 
a) Pagaments realitzats en el trimestre 
 
 

Pagaments realitzats en el trimestre 
Dins del període legal Fora del període legal 



 
PLP 
(dies) 

de pagament de pagament 
Núm. de 
pagaments 

Import total 
(EUR) 

Núm. 
de 

pagaments 

Import total 
(EUR) 

     
61,72 1.130 1.941.525,16 162 656.473,40 

 
b) Interessos de demora pagats en el trimestre 
Interessos de demora 

pagats 
en el trimestre 

Núm. de 
pagaments 

Import total 
(EUR) 

  
0 0,00 

 
c) Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre 

 
 

PLP 
pendent 
(dies) 

Pendent de pagament al final del trimestre 
Dins del període legal 

de pagament 
Fora del període legal 

de pagament 
Núm. 

d’operacions 
Import total 

(EUR) 
Núm. 

d’operacions 
Import total 

(EUR) 
     

31,64 252 596.418,69 89 176.194,03 
 
d) Factures o documents justificatius respecte als quals, al final del trimestre, han 
transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació al registre de factures i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació 

Pendent de 
reconeixement de 

l’obligació 
Núm. de 
documents 

Import total 
(EUR) 

  
4 2.032,53 

 
SEGON.- Remetre al Ministeri d’Hisenda i Administracions Púbiques, d’acord amb 
el previst en l’article 4.4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol de 2010 i en l’article 6.2 
del Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, els referits informes. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el regidor  Sr. Joan Creus, Som de Castellar-PSC, dient que 
dels informes relatius al període mitjà de pagament de les obligacions per deutes 
comercials de l’ajuntament, corresponents al 3r trimestre de 2016, el període mitjà 
de pagament se situa en els 28’96 dies. 
La Corporació es donà per assabentada 
4.-  Creació i composició de la taula d'accessibilitat com a comissió de 
treball específica dins  la taula de mobilitat 
Vist que en data 1 de juny del 2016 un grup d’entitats del municipi que treballen 
amb persones amb problemes de mobilitat (ACAF, ADIPS, Associació d’Afectats de 
Retinosi i Suport Castellar) i un grup de ciutadans a títol individual, van registrar 
una instància que es va fer extensiva a tots els grups municipals en la que es 
proposava impulsar la creació d’una taula d’accessibilitat. 
Tots els grups municipals amb representació a la corporació, van presentar al Ple 
Municipal celebrat el 28 de juny de 2016, una moció per a la creació d’una Taula 
d’Accessibilitat en el marc de la Taula de Mobilitat.  



ATÈS que Castellar disposa d’un Pla d’Accessibilitat des del 2003 i les actuacions 
programades en aquest document i en el Pla de Mobilitat redactat el 2010, així com 
les directrius que marquen, es van implantant a mesura que es realitzen actuacions 
de millora a la via pública i en equipaments. 
ATÈS que el 20 de febrer del 2008 es va constituir la Taula de Mobilitat,essent el 
primer dels seus objectius “Ser l’òrgan de participació de referència de l’Ajuntament 
en matèria de mobilitat i accessibilitat”.  
ATÈS que entre els seus integrants hi ha “Un/a representant de les entitats 
d’atenció a la discapacitació, d’entre les entitats inscrites al Registre d’Entitats de 
Castellar”.  
Vist l’informe de data 15 de novembre de 2016 de la Cap de Mobilitat i de la Cap 
d’Unitat Jurídica Administrativa d’Urbanisme que informen favorablement el 
reglament de funcionament de l’esmentada Taula d’Accessibilitat   
D’acord amb l’article 52 e) del Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril i previ  
dictamen de la Comissió Informativa de Planificació,es proposa al Ple l’adopció dels 
següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Crear la Taula d’Accessibilitat, com a comissió de treball específica 
inclosa dins la Taula de Mobilitat, tal i com preveu l’article 21 de l’ordenança de 
Participació Ciutadana aprovada el 25 de febrer de 2014. 
SEGON.- Aprovar el reglament per al funcionament de la Taula 
d’Accessibilitat el contingut del qual ha estat consensuat amb els interessats i el 
text del qual s’incorpora a l’expedient 
TERCER.- Establir que l’objectiu de la Taula d’Accessibilitat ha de ser facilitar la 
comunicació entre les persones amb necessitats especials de mobilitat i 
l’Ajuntament, de manera que millori l’accessibilitat al municipi per a totes les 
persones, fer arribar anomalies o incidències sobre les que calgui actuar, i que es 
debatin les prioritats a l’hora d’executar les actuacions previstes pel Pla 
d’Accessibilitat. 
QUART.- La Taula d’Accessibilitat estarà formada per dos representants de les 
entitats usuàries del PIPAD (Punt d’informació de les persones amb discapacitat) 
elegits entre els seus membres, per un màxim de tres persones a títol individual 
amb reconeguts coneixements en el camp de l’accessibilitat, o bé persones amb 
problemes de mobilitat amb especial interès en participar, per un representant del 
Centre d’Atenció Primària, per un representant de la Fundació Obra Social Benèfica, 
per un representat dels diferents partits polítics amb representació municipal, i pels 
tècnics dels departaments municipals implicats i es reunirà amb una periodicitat 
mínima semestral, i cada vegada que es consideri convenient a petició dels seus 
membres o del seu president.  
CINQUÈ.- Les tres persones que formaran part a títol personal i a proposta dle 
Ple en la taula d’accessibilitat seran: 
 
1.- Guillem Rocabert (Castellar Accessible)  
2.- Jordi Ullés (Associació Afectats per la polio i post-polio a Catalunya)  
3.- Alfons Borràs (Associació d’Afectats de retinosi Pigmentària a Catalunya) 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el regidor  Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, fent 
lectura de la proposta. 
Intervé tot seguit, per ERC, la regidoria Sra. Nuria Raspall,  per dir que tal i com 
diu la moció  la taula de mobilitat és va crear tenint com a principal objectiu ser 
l’òrgan de participació de referència de l’Ajuntament  en matèria de mobilitat i 
accessibilitat. La taula d’accessibilitat que es crea ara dins la taula de mobilitat ha 
de permetre facilitar la comunicació entre persones amb necessitats especials de 
mobilitat i l’Ajuntament, de manera que millori l’accessibilitat al municipi per totes 
les persones. Nosaltres considerem totalment necessària aquesta taula perquè al 
municipi i tenim molts punts en els que cal   actuar, i esperem que debò que 



aquesta taula serveixi per millorar aquestes necessitats i que es pugui reunir i 
reballar amb la regularitat establerta, a diferencia del que passa amb altres 
comissions, de manera que així serà l’òrgan de participació de referència de 
l’Ajuntament en matèria de mobilitat i accessibilitat. 
A continuació per Decidim Castellar intervé la regidora Sra. Elisenda Alemany, 
per dir que la consagració del dret a l'accessibilitat universal per part de la Unió 
Europea ha estat un factor decisiu que ha permès donar un impuls fonamental en la 
consecució dels objectius de combatre tots aquells factors que propicien limitacions 
sobre determinades persones i alhora donar una visió integradora de les nostres 
ciutats. El 24 de setembre de 2015 es va fer una primera reunió exploratòria de 
ciutadans impulsada per Decidim Castellar, per crear primer un grup de treball que 
examinés aquesta situació i fer una primera aproximació per presentar-la al grups 
municipals. A aquesta reunió hi van assistir persones de diverses entitats, així com 
d’altres a títol individual que acabarien organitzant-se sota el nom de Castellar 
Accessible i que reflectien que el Pla d’Accessibilitat aprovat el 2013 no havia servit 
per solucionar els problemes mobilitat al nostre municipi.  
La plataforma, com a primer exercici, va decidir detectar aquells punts problemàtics 
que les persones participants tenien a prop o que es trobaven al llarg dels seus 
recorreguts habituals. D’aquesta manera es va crear un mapa virtual a la xarxa i 
sobre aquest s’han anat assenyalant els llocs problemàtics, indicant la localització, 
el problema concret i en la majoria de casos acompanyat d’una fotografia. El que 
avui aprovem és el pas definitiu perquè ara, tot aquell treball fet per persones a 
títol individual i entitats compti amb un suport institucional oferint un salt qualitatiu 
i conceptual a tots els aspectes relacionats amb l'accessibilitat, oferint noves vies 
de col·laboració i millora d’un espai públic compartit per tots. 
Castellar ha de ser un poble amable per a tothom, i per això serà necessari 
compromís polític, suport tècnic i la indispensable col·laboració de les persones amb 
diversitat funcional i les seves famílies, representades a través de les entitats, com 
a veritables coneixedors de les barreres amb què es troben en el seu dia a dia i les 
capacitats que disposen i que cal potenciar. 
Creiem que hauria de ser un espai dinàmic que funcioni sense la fiscalització de 
representants polítics a tothora, sense excessiva burocratització i l’agilitat que 
aquest tema es mereix, tal com han anat fent fins al moment la Plataforma 
Castellar Accessible. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
  
5.-  Crear una comissió d’estudi de caràcter temporal per analitzar el 
desenvolupament del   Poum  
ATÈS que el Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Castellar del Vallès va ser 
aprovat definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona el dia 
24 de maig de 2016, que va verificar el Text refós mitjançant acord pres el dia 4 
d’octubre de 2016.  
ATÈS  que el POUM preveu per al seu desenvolupament la redacció de quatre plans 
especials urbanístics corresponents al riu Ripoll, al nucli antic, al catàleg de 
construccions en sòl no urbanitzable i al catàleg de béns protegits, document 
aquest ja redactat i aprovat per la CTUB el mateix dia 4 d’octubre de 2016. 
ATÈS que la intenció de l’equip de govern, d’acord amb els compromisos adoptats, 
és la d’iniciar de forma immediata a l’aprovació del Pla General la redacció del PE 
del Riu Ripoll i el PE del nucli antic, que tenen com a finalitat l’ordenació de l’espai 
fluvial del riu, i del nucli urbà de Castellar del Vallès i del nucli antic de Sant Feliu 
del Racó. 
ATÈS l’abast i el contingut dels dos planejaments a redactar, és important fer un 
procés de reflexió previ, que doni pas a debatre les diferents possibilitats 
d’ordenació, de manera que s’aconsegueixi un desenvolupament sostenible i una 
màxima protecció dels espais naturals i dels valors existents. 
ATÈS que de conformitat amb l’article 60.4 del text refós de la Llei municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret legislatiu 2/2003 de 28 d’abril, el Ple 



de la corporació por crear comissions d’estudi amb caràcter temporal per tractar de 
temes específics. 
L’Ajuntament Ple 
ACORDA 
PRIMER.- Crear una comissió d’estudi de caràcter temporal per analitzar el 
desenvolupament del Poum de Castellar del Vallès, que estarà formada per: 
- L’alcalde/essa, o membre de la Corporació en qui delegui, que la presidirà. 
- El/la regidor/a delegat en matèria de planificació. 
- El/la regidor/a delegat en matèria de cultura. 
- El/la regidor/a delegat en matèria de manteniment. 
- Una persona en representació de cada grup municipal constituït a la corporació, 

proposat per aquest, i que no necessàriament haurà de tenir la condició de 
membre de la corporació. 

- La persona titular de la Secretaria. 
- Els tècnics/ques municipals dels àmbits que hagin de ser objecte d’estudi, així 

com el personal tècnic contractat per l’ajuntament per col·laborar en la redacció 
dels documents interessats.  

SEGON.- Determinar que el funcionament de la comissió s’ajustarà a les normes 
següents: 
a) Les persones membres de la comissió seran nomenades per resolució de 

l’alcalde; en el cas de les persones representats dels grups municipals, el 
nomenament serà a proposta de cada grup municipal. 

b) La persona titular de la Secretaria exercirà les funcions de secretari/ària de la 
comissió. 

c) Regiran les normes de funcionament dels òrgans col·legiats de conformitat amb 
la normativa legal en matèria de règim local i, de manera subsidiària, les 
normes de procediment administratiu general. 

 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta el regidor  Sr. Pepe González, Som de Castellar-PSC, dient 
que el l Pla d’Ordenació Urbanística Municipal de Castellar del Vallès va ser aprovat 
definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona el dia 24 de 
maig de 2016, que va verificar el Text refós mitjançant acord pres el dia 4 
d’octubre de 2016. 
En el propers dies estarà publicat en el DOGC, i per tant  efectiu amb tots els seus 
efectes. 
El POUM preveu per al seu desenvolupament la redacció de quatre plans especials: 

- El catàleg de béns protegits, document aquest ja redactat i aprovat per la 
CTUB el mateix dia 4 d’octubre de 2016. 

- El nucli antic,  
- El del riu Ripoll 
- El catàleg de construccions en sòl no urbanitzable.  

La intenció de l’equip de govern, d’acord amb els compromisos adoptats, és la 
d’iniciar de forma immediata la redacció del PE del Riu Ripoll i el PE del nucli antic, 
que tenen com a finalitat l’ordenació de l’espai fluvial del riu, del nucli antic de 
Castellar del Vallès i del nucli antic de Sant Feliu del Racó. 
Seguim el mateix procediment que en l’ inici de redacció del POUM, i tenint en 
compte l’abast i el contingut dels dos planejaments a redactar, és important fer un 
procés de reflexió previ, que doni pas a debatre les diferents possibilitats 
d’ordenació de la forma més consensuada possible i amb la voluntat d’aconseguir 
un desenvolupament sostenible i una màxima protecció dels espais naturals i dels 
valors existents, continua fent lectura de la proposta. 
A continuació per ERC el regidor Sr. Rafa Homet,  tot dient que Castellar dorm 
sobre l’esvoranc d’un dolç oblit. Aquests versos de Josep Ramon Bac publicats al 
llibre Caim, ens fan  pensar sovint en com tenim el casc antic, però sobre tot com 
tenim el Ripoll al pas per la nostra Vila. Castellar existeix perquè hi passa el Ripoll. 
En pocs centenars de metres hi trobem el nostre passat medieval i el lloc on es va 



originar la revolució industrial i  tot el  continu agrícola i d’horts i l’oblit. Tenim el 
ripoll i la seva lleva en un estat d’abandó lamentable, barraquisme, brucita i 
deixadesa arreu, com a poble no em cuidat gaire el nostre patrimoni ni el material 
ni l’immaterial i d’aquí uns mocions en tornarem a parlar de patrimoni, però sens 
dubte la llera del ripoll es qui s’ha endut la pitjor part. Ja fa massa temps que ni ha 
prou, aportarem tot allò que fa anys que intentem aportar com molta altre gent, 
però que no en trobar l’interlocutor necessari que vulgues ni tant sols escoltar.  
Hi votarem a favor, endavant, va som-hi!!, seriosament no hi ha excusa per no fer-
ho molt bé. 
Intervé tot seguit per Decidim Castellar, la regidora Sra. Elisenda Alemany,  per 
dir que com ja hem manifestat en debats anteriors creiem que una nova comissió 
no comissió no permetrà modificar el treball ja realitzat, o aconseguir que els 
propers Plans Especials que s’han de realitzar es facin amb un tarannà diferent al 
que s’ha fet fins ara. 
Com ja hem manifestat, els debats que es proposen tenir ara, amb el POUM ja 
acabat, s’havien d’haver realitzat dins del període d’elaboració del POUM. És en 
aquest sentit, que votarem en contra de la creació d’aquesta comissió, més com 
l’enèssim acte simbòlic de protesta, que com una mesura efectiva o d’estar 
completament en contra del debat. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
Vots a favor:     DISSET   (17) dels regidors Som de Castellar-PSC, d’ERC i CDC  
Vots en contra:  QUATRE  (  4) dels regidors Decidim castellar        
Abstencions :     CAP  
 
6.-  Moció dels grups municipals del plenari en motiu del 25 N, dia 
internacional per   l’eliminació de la violència envers les dones 
Cada 25 de novembre, Dia Internacional per a l'Eliminació de la violència envers 
les dones,  és un dia per recordar, i sobretot, per reivindicar.  
Per recordar l’encara existent situació de violència que pateixen milions de dones a 
tot el món, i especialment, per recordar les dones assassinades a mans de qui les 
veu només com a objectes de la seva possessió, sense els mínims drets ni 
d’igualtat ni de llibertat per decidir. 
I per reivindicar la lluita que durant anys dones i homes activistes feministes han 
dut a terme per conscienciar contra la violència masclista, i exigir respostes 
polítiques efectives a les institucions.   
Hem de recordar que aquest 2016 portem ja, segons les dades oficials, 4 dones 
assassinades a Catalunya, 40 a tot l’Estat. Per desgràcia, no són casos aïllats: el 
2014 van ser assassinades a mans de les seves parelles o ex parelles 54 dones a 
l’Estat espanyol, 12 d’elles a Catalunya. I l’any passat, es varen reconèixer 
oficialment 6 dones assassinades aquí i 60 a tot l’Estat.  
Aquesta realitat és la mostra més terrible de la  violència masclista exercida contra 
les dones, que també es manifesta en discriminacions i desigualtats dins el marc 
de relacions de poder dels homes sobre les dones, ja sigui per mitjans 
d’assetjament, sexual i d’abús, tant en l’àmbit públic (educació, ocupació, 
social...),  com en el privat, en el laboral i en el comunitari. 
Aquest consistori ha consensuat aquesta moció entre tots els seus grups 
municipals contra la violència masclista perquè aquesta xacra i vulneració dels 
drets humans ens compet i involucra a totes i a tots, sense excepció, creiem que 
és un problema que transcendeix als partits i a les ideologies, no volem que es 
jugui a fer política partidista amb les nostres vides i amb les discriminacions que 
patim. 
Per això, reivindiquem que els drets de les dones són drets humans, manifestem el 
nostre rebuig a la violència masclista i fem públic el nostre ferm compromís de 
treballar fins a eradicar-la definitivament. La violència masclista ha de ser 
considerada una qüestió d’Estat.  



Per això, exigim recursos per poder desplegar el sistema propi català, volem els 
nostres diners i tenir l’autonomia per seguir amb un sistema que funciona 
històricament. 
Dins aquest pacte d’Estat contra la violència masclista, defensem un model 
municipal públic que potenciï les polítiques de lluita contra la violència masclista, 
especialment, la detecció i tractament en primera instància dels casos de 
maltractament, donat que els Ajuntaments són les institucions més properes a la 
ciutadania.  
Per altra banda, a Catalunya hem de promoure un gran pacte per garantir que la 
Generalitat desenvolupi les diverses lleis existents contra la xacra masclista: 
aplicar els 53 articles vigents de la Llei d’igualtat catalana (llei 17/2015, 21 de 
juliol, d’igualtat efectiva entre dones i homes), la Llei contra la violència masclista 
(llei 5/2008, 24 d’abril, del dret de les dones a eradicar la violència masclista)  i la 
llei d’igualtat estatal (llei 3/2007, de 22 de març, per la igualtat efectiva de dones i 
homes). 
Tothom, societat i partits, hem de lluitar units contra les diverses manifestacions 
de violència masclista, des dels feminicidis fins al tràfic de dones i nenes per a 
l’explotació sexual. Perquè una societat que tolera la violència masclista, no és 
democràtica. Perquè tota la ciutadania perd si més de la meitat de la població 
pateix discriminació. Perquè sense dones no hi ha democràcia. Perquè cap persona 
pot ser tractada com a mercaderia.  
 
Els grups municipals adopten com a forma de consens el MANIFEST 
INSTITUCIONAL DIA INTERNACIONAL PER A L’ELIMINACIÓ DE LA 
VIOLÈNCIA ENVERS LES DONES de 25 de novembre de 2016. Aquest manifest 
ha estat consensuat entre la Generalitat, la Diputació de Barcelona, la Diputació de 
Lleida, la Diputació de Tarragona, la Diputació de Girona, l’Associació Catalana de 
Municipis i la Federació de Municipis de Catalunya, fen palès que els drets de les 
dones són drets humans i que el fet de vulnerar-los, més enllà de la irracionalitat, 
la injustícia i la crueltat, significa una manca de reconeixement de l’autoritat i de la 
llibertat de les dones. 
 
Per totes aquestes raons, el ple de l'Ajuntament de Castellar del Vallès aprova la 
següent moció en la qual insta a la Generalitat a fer una aposta clara per fomentar 
el pacte d’Estat entre totes les forces polítiques i que defensi la tolerància zero 
envers la violència contra les dones. Per fer-ho possible,  
DEMANEM: 
PRIMER.- Incrementar recursos, serveis i pressupostos per combatre la violència 
masclista en tots els nivells institucionals, especialment el món local, tenint 
present que la dura i llarga crisi que patim ha posat moltes dones en situacions 
d’extrema vulnerabilitat.  
SEGON.- Reforçar les campanyes de sensibilització contra la violència de gènere i 
enfortint la detecció i el recolzament a les dones víctimes i els seus fills i filles 
menors.  
TERCER.- Impulsar el desplegament i l’aplicació de la Llei de Mesures de protecció 
integral contra la violència de gènere. 
QUART.- Desplegar els 53 articles vigents de la Llei d’igualtat catalana encara no 
desplegats. 
CINQUÈ.- Crear la Unitat de Coordinació contra la Violència de Gènere a cada 
territori.  
SISÈ.- Crear un fons de suport als ajuntaments per donar reforç a la xarxa de 
serveis públics, impulsant el paper que exerceixen i han de seguir exercint els 
serveis socials municipals i centres de la Dona per al desenvolupament i 
compliment de la Llei Orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de Mesures de 
Protecció Integral contra la Violència de Gènere i la Llei Orgànica 8/2015, de 22 de 
juliol, de modificació del sistema de protecció a la infància i a l'adolescència.    



SETÈ.- Engegar, en els Jutjats Especialitzats en Violència de Gènere, 
l'Acompanyament Judicial Personalitzat per fer accessible la informació a les dones 
víctimes de violència de gènere sobre l'itinerari i procediment més segur, en el seu 
recorregut judicial des del moment en el qual posen la denúncia fins al final del 
procés.  
VUITÈ.- Establir els protocols d'intervenció específics per a l'atenció integral a les 
dones que han retirat la denúncia per violència de gènere. 
NOVÈ.- Activar de forma permanent el Pla Nacional de Sensibilització i Prevenció 
de la Violència de Gènere.  
DESÈ.- Incorporar al currículum la formació específica en Igualtat, educació 
afectiu- sexual i de prevenció de la violència de gènere en totes les etapes 
educatives. 
ONZÈ,- Obligatorietat que tant els magistrats al capdavant de l'òrgan 
jurisdiccional especialitzat, com a advocats, forenses i equips psicosocials que 
intervinguin en els jutjats especialitzats de violència de gènere tinguin certificat, 
prèviament a ocupar el seu lloc, formació específica en la matèria impartida per 
una institució acreditada.  
DOTZÈ.- Ampliar les disposicions preventives, processals, punitives i protectores 
de la llei de 2004 per abastar, amb les adaptacions necessàries, totes les formes 
de violència contra la dona, tal com exigeix la Recomanació General nº 19 de la 
CEDAW i el Conveni del Consell d'Europa sobre Prevenció i Lluita contra la 
Violència contra la Dona i la Violència Domèstica (Conveni d'Istanbul), que l’Estat 
espanyol ha ratificat. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta la regidora  Sra. Pepa Martínez, Som de Castellar-PSC, i 
llegeix la moció. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
7.-  Moció del Grup Municipal Decidim Castellar per transmetre els plens 
via streaming 
Quan parlem de transparència a Decidim Castellar entenem que parlem de fer 
accessible la informació a tothom. Tenint en compte el Pla Estratègic de 
Polítiques de Transparència 2013-2016 engegat per part del Govern de la 
Generalitat on s’estableix que un dels objectius és el de fer que la  
transparència esdevingui un motor de canvi, revisant el rol de l’Administració 
en la seva gestió de recursos públics, a la vegada que sotmetent-la l’escrutini 
públic per apoderar la ciutadania que reclama participar i opinar en el 
assumptes públics i retiment de comptes, creiem que el ple municipal també té 
la responsabilitat de reduir la relació d’asimetria de l'Administració amb la 
ciutadania. 
El ple municipal és l'espai on els representants municipals dels partits escollits 
en les darreres eleccions debaten i prenen acords que afecten a tota la 
població de Castellar del Vallès. En aquest sentit, pensem que millorar la 
relació entre la ciutadania i la política en aquets àmbit té en compte l’eix 1 i 2 
del Pla Estratègic de Polítiques de Transparència 2013-2016 on s’estableix que 
les persones tenen dret a accedir a la informació pública i l’administració té la 
responsabilitat d’impulsar mesures per a la transparència en l’activitat pública. 
ATÈS que la tecnologia actual permet i facilita la retransmissió d'imatges 
directes per internet, tal com s’està fent amb les retransmissions de ràdio. 
ATÈS que altres municipis ja fan retransmissions en imatges de vídeo en 
directe dels plens i després es publiquen a la xarxa perquè es puguin veure 
sempre. 
ATÈS  que d'aquesta manera fem més propera la política a la ciutadania i 
donem a conèixer d'una manera més transparent com s'acorda la gestió d'un 
municipi. 
A L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 



ACORD: 
Encarregar als serveis tècnics municipals l'estudi sobre la viabilitat tècnica i 
econòmica de la retransmissió dels plens municipals per streaming, per tal de ser 
valorada en el marc de la Comissió Política de Govern Obert que s'haurà de 
convocar durant el mes de gener. 
 
INTERVENCIONS 
Presenta la proposta la regidora Sra. Bet Tena,  Decidim Castellar, que fa lectura 
de la moció. 
Intervé per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Dani Perez,  per agrair en primer 
lloc la disposició que ha tingut el  grup de Decidim Castellar per incorporar la 
modificació en els acords, per això el nostre vot serà a favor. 
Per ERC, intervé el regidor Sr. Ferran Rebollo, per dir que Transparència, govern 
obert, són conceptes importants pel que fa a les administracions públiques. 
Com deia Josep Salgado "La participació de la ciutadania s'ha de comptar de 
manera qualitativa i no quantitativa", no es tracta tan sols que els ciutadans/es 
participin més, sinó que la participació sigui valorada, i es tingui en compte en la 
presa de decisions, per aconseguir-ho cal que la ciutadania tingui la informació 
necessària per poder participar i opinar. 
Els Plens dels Ajuntaments, és el lloc on es prenen les decisions entre altres, pel 
bon funcionament i projectes de futur de la Vila, que afecten de forma directa a 
tota la ciutadania, entenem que és imprescindible compartir aquesta informació. 
Actualment la tecnologia ens ajuda, per aconseguir que la informació cada cop 
estigui més a l'abast dels ciutadans/es, aprofitar aquestes eines, com el cas que 
ens planteja Decidim, per tal de retransmetre en imatges directes per internet 
"streaming "els Plens, creiem que és un pas important per aconseguir dur a terme 
aquesta important gestió com és la transparència, i acostar-nos molt més a la 
ciutadania. Per tant el nostre vot serà favorable. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
8.-  Moció del grup municipal d'ERC sobre reconeixement der mossèn Joan 
Abarcat 
Dades biogràfiques de mossèn Joan Abarcat 
Joan Abarcat i Bosch va néixer a Tortosa el 25 d’abril del 1863. Va estudiar en el 
Seminari de Tortosa i, després d’alguns destins diversos, arribà  a la Parròquia de 
Sant Esteve de Castellar el 22 d’agost del 1899. Prengué possessió del Benefici de 
Sant Josep que li havia estat concedit com a organista que va complementar amb 
la de mestre de música de la parròquia. Dirigí l’escolania i feia de mestre de solfeig 
i instruments a molts vailets del poble a casa seva de manera desinteressada. 
La seva àmplia i variada formació, doncs, li va permetre poder exercir de sacerdot, 
poeta, music, compositor i mestre. 
La guerra civil va ser una etapa molt dura per tots els contemporanis de l’època 
però la seva condició d’home religiós i sacerdot li va significar una dificultat afegida. 
Malgrat que es va respectar la seva vida el fet que, als seus 75 anys, l’orgue i 
l’església fossin cremats durant la guerra civil li va suposar un daltabaix difícil de 
superar. 
Va morir a Castellar el 22 d’agost de 1943 als 80 anys després de 44 anys d’estada. 
Les dades més rellevants que ens deixen les seves biografies és que era un home 
bo, sensible i respectuós.  
El legat de la seva obra 
L’Arxiu Musical de la parròquia té una bona mostra de l’herència musical. També a 
l’Arxiu d’Història s’hi conserva obra teatral i poètica de Joan Abarcat. És un legat 
que ha enriquit Castellar culturalment.  
De totes elles la més popular és l’obra de teatre musical Els Pastors Cantaires de 
Betlem. És, de fet, una versió més dels celebrats pastorets que tenen uns primers 
textos datats al segle XV. Fou, però, el 1901 quan Frederic Soler, Pitarra, els 
incorpora a un tipus de teatre més culte. Ramon Pamies el 1903 i Josep M Folch i 



Torres el 1916 li donen una gran difusió popular. Fou en aquest moment de màxim 
esplendor dels pastorets que Mossèn Joan Abarcatescriu i composaEls Pastors 
Cantaires de Betlem. Era una versió prou original, en format de sarsuela, que 
s’estrenà el 31 de desembre de 1916. Com a conseqüència de la seva estrena, 
personatges tan particulars com Escuat, Llucifer, Xiripiga i Xiribec formaren aviat 
part de l’argot popular castellarenc. El nom de dues  de les entitats estretament 
vinculades a la recuperació d’aquesta obra teatral, Colònies i Esplai i la Coral 
Xiribec, són una mostra de la popularitat que adquirí l’obra de Joan Abarcat. 
Desembre del 2016, centenari de l’estrena dels Pastors Cantaires de 
Betlem 
El proper desembre és celebra el centenari de l’estrena dels Pastors Cantaires de 
Betlem ja que foren estrenats al teatre del Patronat Obrer de Sant Josep de 
Castellar el 31 de desembre de 1916 amb notable èxit de públic. 
La celebració d’un acte commemoratiu i l’edició d’un llibre biogràfic sobre 
Mossèn Joan Abarcat 
Amb ocasió del centenari esmentat un grup d’entitats i persones a nivell individual 
s’han constituït en comissió. L’objectiu esefectuar tot un seguit d’actes i 
intervencions que configurin un Any Abarcat.És de justícia esmentar les entitats 
compromeses: La Pedra Fina, Arxiu d’Història, Arxiu Parroquial, Colònies Esplai, 
Teatre del Casal dels Avis, Coral Xiribec, Cor Sant Esteve i Els Pessebres de la 
Capella. També formen part d’aquest col·lectiu els components que intervenen en la 
representació dels Pastors Cantaires. 
Enguany la representació dels Pastors Cantaires de Betlem es farà per partida 
doble. Per una banda Colònies i l’Esplai que a través dels pares i mares dels infants 
que participaven a l’entitat, van recuperar les representacions d’aquests Pastorets 
el 5 de gener de 1986, després de 22 anys sense representacions i, per tant,  fa 
més de 30 anys ininterromputs que la representen. 
Per l’altre els que organitza l’Associació La Pedra Fina que intenta recuperar tota la 
força musical de l’obra.Finalmentcal destacar la gran feina feta per l’escriptor 
castellarenc Jacint Torrents en la redacció d’una biografia novel·lada de Joan 
Abarcat. 
Com a actes complementaris previstos cal destacar l’acte de cloenda pel dissabte 
11 de Febrer a l’Auditori on es farà un tast de la seva obra tant tortosina com 
castellarenca. Hi intervindran la Coral Xiribec i el Grup de Teatre del Casal dels 
Avis. En aquesta data en Jacint Torrents també farà la presentació del llibre. 
La publicació del llibre de la biografia de Mn. Joan Abarcat, està en tràmit amb una 
editorial  de Benicarló.  
La dobla condició de tortosí de naixement i castellarenc d’adopció ha possibilitat 
que ens puguem adreçar a les dues administracions per tal de recavar ajuts 
econòmics i de divulgació i col·laboració. Els contactes mantinguts amb la regidoria 
de cultura de Tortosa han estat molt positius i semblen estar disposats a ajudar en 
totes les vessants.  

Moció reconeixement de Joan Abarcat 
Atès que aquest any es celebra el centenari de l’estrena de l’obra musical de teatre 
Els Pastors Cantaires de Betlem. 
Atès que l’obra i el personatge de Mossèn Joan Abarcat ha estat poc reivindicada i 
és poc coneguda per la ciutadania castellarenca. 
Atès que l’edició del llibre i la seva difusió permetrà reincorporar a Joan Abarcat en 
el lloc cultural i històric que li pertany. 
Atès que, per Nadal, Els Pastors Cantaires de Betlem, juntament amb Els 
Pessebres, el pessebre vivent de Sant Feliu i altres actuacions  haurien de ser els 
fonaments del cicle festiu nadalenc a Castellar, que millora l’arrelament, el relat de 
vila i potencia per Castellar un destí d’interès històrico-cultural propi, que pot 
atraure visitants. 
Atès que la feina de redacció, investigació i representació prèvia d’Els Pastors 
Cantaires de Betlem així com altres aportacions que hi pugui haver tant de l’obra 



musical (que s’intenta catalogar) i els treballs que s’estan fent sobre la biografia del 
seu autor puguin tenir el finançament i la difusió necessàries. 
Atès l’interès de l’Ajuntament de Tortosa per col·laborar en l’edició i difusió d’aquest 
material. 
Per l’exposat, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Castellar els següents  
ACORDS. 
PRIMER.- Donar suport immaterial i material  per tal que sigui possible portar a 
terme les iniciatives endegades aquest any com la catalogació i edició de l’obra de 
Mossèn Joan Abarcat. Posar a l’abast de tothom l’edició en paper i/o en format 
digital les partitures existents a l’Arxiu Municipal. L’edició i difusió de tot treball que 
ajudi a difondre la figura de Mossèn Joan Abarcat. 
SEGON.- Formalitzar els contactes i la col·laboració amb l’Ajuntament de Tortosa 
per a concretar possibles col·laboracions. 
TERCER.- Sol·licitar ajudes econòmiques a altres administracions. 
QUART.- Impulsar al nivell de representació més alt possible la presentació de 
l’obra i els documents que es creïn relatius a Mossén Joan Abarcat, tant a Castellar 
com a Tortosa. 
 
INTERVENCIONS 
El regidor   Sr. Josep M Calaf, d’ERC, intervé i diu que  Joan Abarcat i 
Bosch va néixer a Tortosa el 25 d’abril del 1863. Va estudiar en el Seminari 
de Tortosa i, després d’alguns destins diversos, arribà  a la Parròquia de 
Sant Esteve de Castellar el 22 d’agost del 1899. Prengué possessió del 
Benefici de Sant Josep que li havia estat concedit com a organista que va 
complementar amb la de mestre de música de la parròquia. Dirigí 
l’escolania i feia de mestre de solfeig i instruments a molts vailets del poble 
a casa seva de manera desinteressada. 
La seva àmplia i variada formació, doncs, li va permetre poder exercir de sacerdot, 
poeta, music, compositor i mestre. 
La guerra civil va ser una etapa molt dura per tots els contemporanis de l’època 
però la seva condició d’home religiós i sacerdot li va significar una dificultat afegida. 
Malgrat que es va respectar la seva vida el fet que, als seus 75 anys, l’orgue i 
l’església fossin cremats durant la guerra civil li va suposar un daltabaix difícil de 
superar. 
Va morir a Castellar el 22 d’agost de 1943 als 80 anys després de 44 anys d’estada. 
Les dades més rellevants que ens deixen les seves biografies és que era un home 
bo, sensible i respectuós.  
El proper desembre és celebra el centenari de l’estrena dels Pastors Cantaires de 
Betlem ja que foren estrenats al teatre del Patronat Obrer de Sant Josep de 
Castellar el 31 de desembre de 1916 amb notable èxit de públic. 
Amb ocasió del centenari esmentat un grup d’entitats i persones a nivell individual 
s’han constituït en comissió. L’objectiu es efectuar tot un seguit d’actes i 
intervencions que configurin un any Abarcat.  
És de justícia esmentar les entitats compromeses: La Pedra Fina, Arxiu d’Història, 
Arxiu Parroquial, Colònies Esplai, Teatre del Casal dels Avis, Coral Xiribec, Cor Sant 
Esteve i Els Pessebres de la Capella. També formen part d’aquest col·lectiu els 
components que intervenen en la representació dels Pastors Cantaires. 
Tot seguit passa a fer lectura de la moció. 
Intervé per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Aleix Canalis,  i diu que durant 
aquesta setmana, d’ençà la comissió de la comissió informativa,  els hi hem 
demanat que retirin aquesta moció perquè és una mica precipitada amb la forma en 
que s’ha presentat i en els continguts, tant els inicials com els que hem conegut en 
junta de portaveus i no hewm pogut treballar-hi i per tant els hi demanirem que la 
retiressin. 
En torn de replica intervé el regidor d’ERC Sr. Josep M Calaf, dient que estem ja a 
finals d’any i aquest any és l’any  del seu centenari i crec que paredaríem una 



ocasió important per possibilitar que aquest any poguéssim celebrar aquest 
centenari. 
El regidor Sr. Aleix Canalis,  som de Castellar-PSC, diu que en el benentes que no 
pensen retirar la moció , farem unes consideracions al respecte, dient per endavant 
que   el nostre vot serà l’abstenció. 
Una moció per  celebrar l’any Abarcat que es presenti el mes de novembre del 
mateix any Abarcat ja es sintomàtic que o anem tard o que s’ha començat la casa 
per la teulada. Com ja he dit el nostre grup s’abstindrà perquè entenem la bondat 
de la proposta. La primera moció feia especial enfasi en l’edició d’un llibre, i també 
es va acordar donar-li suport. 
Malgrat l’abstenció  d’avui continuarem donant ple suport a les iniciatives que 
pretenguin difondre el llegat de mossèn Joan Abarcat. 
Per CDC la regidora Sra. Bea Garcia,  intervé a continuació, dient que el nostre 
grup creu necessari i útil recuperar la memòria històrica de diferents personatges  
que per un motiu o altre han estat rellevants per al nostre municipi, per això en 
aquest sentit el nostre vot serà favorable. 
Per Decidim Castellar intervé la regidora Sra. Bet Tena,  i pregunta que  
l’abstenció es?, fareu el mateix com si votéssiu a favor, però us absteniu ?. 
Contesta el Sr. Aleix Canalis,  que bàsicament la feina que sens demanava  ja 
s’estava fent, per tant doncs que, partint d’aquesta base entenem que el 
procediment en base al qual  se’ns ha fet arribar aquesta proposta, tenint en 
compte que la comissió que esta treballant fa més d’un any per celebrar el 
centenari de mossèn Joan Abarcat no s’ha pronunciat a hores d’ara ni i ha demanat 
cap reunió, entenem que el procediment no ha sigut el correcte. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA: 
Vots a favor:     DEU      (10) dels regidors d’ERC, Decidim Castellar i CDC  
Vots en contra:  CAP           
Abstencions :     ONZE     (11) dels regidors de Som de Castellar-PSC 
 
9.-  Moció del grup municipal d'ERC sobre refer el camí de Sant Feliu o camí 
del riu. 
Importància de mantenir els camins i els senders del nostre entorn 
Tots els camins de rodalia rural haurien de ser objecte de la màxima atenció i 
recursos per part de totes les administracions i, en especial, de l’Ajuntament que en 
té la custodia en primera instancia.  
Castellar conserva, encara, una de les seves grans riqueses: un entorn natural molt 
potent i encisador que ens recorda amb orgull la seva època d’esplendor on el poble 
atreia visitants i excursionistes, alguns dels quals optaren per fixar una residencia 
temporal o definitiva aquí.  
Però la distancia que separa la bellesa d’un indret i la possibilitat de poder gaudir-lo 
s’anomena camí o sender. Son aquests fils conductors els que ens porten a llocs 
carregats de natura i història. Per això cal preservar-los i mantenir-los ja que la 
seva eliminació també pot esborrar la possibilitat de gaudir-los.  
Camí antic Sant Feliu o Camí del Riu 
Certament Sant Feliu del Racó ja no depèn del seu antic camí per poder ser admirat 
i visitat. Si fos el cas, si Sant Feliu depengués del seu vell camí per accedir-hi, 
aquesta població estaria incomunicada. 
Després del Brunet el camí es pot resseguir amb facilitat però just arribar a les 
primeres industries es perd completament. El camí no es pot recuperar fins a 
l’entrada de la pelleteria Clols. A partir d’aquí continua per Fonts Calents i enllaça 
amb els Senders Natura del Vallès. 
Just en aquella zona un propietari particular ha barrat el pas per anar al riu Ripoll 
de manera que no es possible accedir a les Banyeres i a la Cova de l’Arús. 
Recordem que en aquell indret també passa la Ruta Arús 
La resta del camí és molt transitable incloent el Gual del Ripoll que té una 
passarel·la de fusta 
Precedents 



En el mandat 2003-2007 l’equip de govern de l’època ja va intentar rehabilitar 
l’esmentat camí. En aquella ocasió la pelleteria Clols, el gerent de la qual ostenta la 
propietat d’alguns importants terrenys de pas, no va posar cap inconvenient en 
refer el camí. En concret les dificultats van topar en un únic pagès que no volia 
cedir el pas necessari. Ara, observant que totes les hortes que afecten al camí 
estan abandonades, sembla oportú culminar allò que llavors no s’aconseguí.  

Moció: Refer el Camí Antic de Sant Feliu o Camí del Riu 
ATÈS que aquest camí ha estat durant molts anys la principal via de comunicació 
entre Castellar i Sant Feliu. 
ATÈS que aquest camí permet, o hauria de permetre, l’accés a zones de gran valor 
paisatgístic, natural, cultural i històric del riu Ripoll. 
ATÈS que forma part de la xarxa de senders del Vallès Natural que pretén 
comunicar municipis i indrets poblats de la comarca. 
ATÈS que facilita l’accés dels ciutadans al seu entorn natural i rural. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Refer el camí Antic de Sant Feliu que permeti als ciutadans recuperar un 
sender de comunicació entre poblacions. 
SEGON.- Possibilitar amb aquest camí l’accés a paisatges de gran valor 
paisatgístic, natural, cultural i històric. 
TERCER.- Afermar activitats de nova creació com la ruta Arús, amb la qual 
l’Ajuntament hi ha col·laborat. 
QUART.- Recuperar activitats a l’entorn del Ripoll amb l’objectiu de proporcionar 
espais de gaudi per a la ciutadania.  
 
INTERVENCIONS 
Defensa la proposta el regidor Sr. Josep M. Calaf,   i diu que presenten aquesta 
moció perquè és d’importància reobrir aquest camí que antigament havia connectat 
Castellar amb Sant Feliu. Continua fent lectura de la moció. 
Intervé a continuació el regidor Sr. Aleix Canalis. Som de Castellar-PSC, i diu que 
malgrat compartir bona part de les inquietuds exposades tant en el preàmbul com 
en els acords proposats en la moció, el nostre grup municipal votarà en contra de la 
seva aprovació ja que considerem que aquest plenari no disposa de la informació 
necessària per poder-se pronunciar d’una manera tant categòrica, sobre la idoneïtat 
o no, de la recuperació de l’antic camí de Sant Feliu. 
El nostre grup va proposar una esmena en la moció i plantejava un únic acord que 
era el següent: “En el marc de la comissió pel desenvolupament del Pla Especial del 
Riu Ripoll, estudiar la proposta recuperar” el camí Antic de Sant Feliu, amb 
l’objectiu de millorar la comunicació entre els dos nuclis urbans, posar en valor el 
patrimoni paisatgístic, natural, cultural i històric de l’entorn i propiciar espais de 
gaudi de la ciutadania amb la consolidació de la Ruta Arús i/o d’altres iniciatives 
que puguin sorgir.  
Una de les principals problemàtiques que hem tingut en aquest municipi a l’hora de 
preservar els camins i els drets de pas sobre els mateixos, ha estat que no gaudíem 
de cap document legal que avalés el dret de pas i l’us públic dels mateixos. 
Malauradament la major part, per no dir tots els camins del nostre terme municipal, 
son de titularitat privada, i això ha provocat que molts d’ells es perdessin o es 
deterioressin fins a fer-los impracticables. 
La redacció del Pla Especial del Ripoll, tutelat per part d’aquesta Comissió, creiem 
que pot ser una eina molt útil per tal de determinar quins han de ser els camins a 
preservar i com s’ha de garantir la comunicació en tot l’àmbit fluvial. 
Així mateix també creiem que no ha de ser aquest plenari, sinó aquesta comissió, 
qui prengui la determinació de recuperar o no el camí antic de Sant Feliu pel seu 
traçat original, tenint en compte que existeixen diferents alternatives de connexió 
entre ambdós nuclis urbans. 



Per CDC la regidora Sra. Bea Garcia, diu que creiem del tot necessari mantenir i 
recuperar els accessos al nostre entorn natural, ja que és una manera de posar-ho 
en valor, mantenint-lo net i accessible. 
En torn de replica intervé el regidor d’ERC  Sr. Josep M Calaf,  i diu que estem 
plantejant coses diferents, una cosa és veure per quant es fa i per on passarà, en la 
moció no es menciona cap indret, només estem dient que cal refer aquest camí. 
Així doncs criem que tenir un posicionament sobre aquest tema no es incompatible 
amb una comissió i fer-ne la seva defensa.  
Val a dir que ens sap greu aquest posicionament en coses que s’haurien de 
compartir, entenc que hi hagin coses en les que no coincidim però no hauria de ser 
aquesta. 
Per Som de Castellar-PSC, el regidor Sr. Aleix Canalis, diu que  l’antic camí  de 
Sant Feliu passava per un lloc i pels motius que siguin, perquè la propietat dels 
terrenys va decidir de fer recular uns horts i es va perdre. L’antic de camí de Sant 
Feliu sinó tenim una eina que ens habiliti per fer-ho, serà difícilment recuperable. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA: 
Vots en contra:  ONZE    (11) dels regidors de Som de Castelllar-PSC           
Vots a favor:     DEU      (10) dels regidors d’ERC, Decidim Castellar i CDC  
Abstencions :     CAP 
 
10.- Moció del grup municipal de Convergència en suport als 25 anys de 
"La Marató de TV3"  . 
ANTECEDENTS 
1. “La Marató de TV3” és un projecte solidari impulsat per Televisió de Catalunya i 
la Fundació La Marató de TV3 l’any 1992, amb l’objectiu d’obtenir recursos 
econòmics per a la investigació científica de malalties incurables o cròniques, però 
també per a sensibilitzar la societat sobre aquestes patologies. 
2. Fa 25 anys que “La Marató de TV3” desenvolupa una important tasca de 
sensibilització de la població catalana respecte a les malalties a les quals es dedica i 
a la necessitat de potenciar la recerca científica per prevenir-les i/o curar-les. Un 
projecte plenament arrelat al país, que ha consolidat el seu paper com a font 
impulsora de la recerca biomèdica i com una eina de divulgació científica,  de 
conscienciació ciutadana i d’educació de la societat.  
3. El projecte ha aconseguit l’empatia de la societat catalana, que amb petites 
grans aportacions han fet de la “La Marató de TV3” un esdeveniment solidari 
referent. 
4. Al llarg de la trajectòria, també s’ha aconseguit l’adhesió d’empreses que s’han 
implicat en la logística per fer possible la recepció dels donatius i el 
subministrament de productes i serveis necessaris per al correcte funcionament. 
Alhora s’ha comptat amb la participació d’altres empreses col·laboradores a través 
d’aportacions, que tenen el seu reconeixement en el programa o en la campanya de 
sensibilització. 
5. Però “La Marató de TV3” no tindria l’abast i èxit que ha assolit sinó fos pel treball 
dels més de 58.000 voluntaris i el milió de persones que cada any participa en les 
activitats populars organitzades. “La Marató de TV3” és un esdeveniment 
participatiu amb una extraordinària capacitat de mobilització social tant els que 
participen directament i dediquen el seu temps al llarg de les quinze hores de 
durada del programa com tots aquells que a totes les viles i barris de les ciutats del 
nostre país realitzen actes de suport a “La Marató de TV3”.  
6. Gràcies als més de 150 milions recaptat, s’han fet importants avenços en la 
recerca biomèdica amb 723 projectes d’investigació sobre 14 grups de malalties 
diferents. Una tasca que enguany commemora el seu 25è aniversari i que des de 
l’àmbit municipal també es vol reconèixer.  
7. Atès que des de la Fundació de la Marató de TV3, treballa abastament, en tots 
els àmbits, per donar a conèixer la malaltia a la qual es dedica la Marató de cada 
any 



8. Atès que aquesta campanya de sensibilització es vehicula per mitjà de 
conferències divulgatives als centres educatius i cívics de Catalunya. Cada any, al 
voltant de 350 professionals de la salut imparteixen més de 4.000 conferències, 
especialment adreçades a joves entre 12 i 18 anys. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Manifestar el compromís d’oferir el suport de l’Ajuntament de Castellar 
del Vallès en l’organització i sessió d’espais i infraestructures per als actes a favor 
de “La Marató de TV3” que les diferents entitats puguin organitzar a la vila. 
SEGON.-  Col·laborar i promoure sessions de sensibilització, que la Fundació de 
la Marató organitza, adreçat als joves del país, que es realitzen a través de les 
conferències que des de l’any 1997 es celebren als instituts de Catalunya, i que 
actualment ha arribat als 240.000 alumnes de secundària. 
TERCER.- Fer arribar aquest acord a TV3, a la Fundació Marató de TV3, a 
l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
INTERVENCIONS 
Explica la proposta de regidora de CDC la Sra. Lidia Urritura, i en fa lectura. 
Per ERC el Sr. Josep M Calaf,  intervé i diu que sens dubte que, qualsevol ciutadà 
que tingui un mínim d’inquietuds en relació al col·lectiu al qual pertany sempre ha 
de proposar alternatives, millores i propostes que acostin la societat al model que 
ell creu que és el més desitjable. Segurament que es completament imprescindible 
una mica o un molt de rebel·lia, un punt o un tot d’inconformisme o un desig de 
canvi per possibilitar el progrés de la societat de la qual formem part. 
I la societat catalana no és cap excepció d’aquesta norma. Per avançar, doncs, cap 
a una societat millor calen necessàriament dues condicions. Una, evitar el fals 
cofoisme que ens instal·la en l’immobilisme i ens manté inactius. L’altre adquirir la 
valentia necessària que tot canvi implica. 
Però aquesta constant pretensió en voler canviar i millorar no es ha de fer perdre 
de vista aquells èxits que com a societat hem aconseguit. I avui els companys del 
Partit Demòcrata ens en recorden un. Tan estúpid seria obviar els problemes que 
hem de resoldre per millorar com beneit ignorar les conquestes que hem 
aconseguit.  
I la Marató es aquella activitat de la nostra societat que hem de reivindicar amb 
legítim orgull. I ho hem de valorar i reivindicar per partida triple. Primer perquè una 
part de la societat, anònimament, es solidaritza amb una altre part, també anònima 
que ha patit algun tràngol important a la seva vida. I ho fa a través de l’ajuda 
inestimable de l’afecte i l’ajuda material. 
Segon perquè tan uns com els altres confien en un sistema d’intermediaris que fan 
possible les activitats i que la resposta dels donants arribi als afectats. Queden 
eliminades les desconfiances i els recels que sovint alguns ciutadans poden tenir. 
I tercer perquè la Marató aconsegueix implicar desinteressadament a multitud de 
professionals que col·laboren de la manera més variada possible en l’èxit del 
programa. 
La Marató no és pas l’únic èxit de participació ciutadana solidaria. Però es prou 
important com perquè ens sentim concernits amb la nostra pròpia autoestima com 
a individus, com a societat i com a catalans. Al capdavall no són tantes les societats 
que tenen aquesta massiva implicació de la ciutadania. 
Per tot plegat no podem fer altra cosa que donar un si entusiasta a la moció que 
presenta el grup del Partit Demòcrata. 
Per Decidim Castellar intervé el regidor  Sr. Jordi Uyà,  i diu que primer deixar clar 
d'entrada que no compartim el model i la forma que promouen iniciatives com la 
Marató per tal de recaptar fons per a fins benèfics. Creiem que la promoció de la 
investigació, el desenvolupament i la innovació, en qualsevol àmbit, però sobretot 
en el terreny de la medicina i la salut, hauria d'estar totalment finançat i promogut 
per l'administració pública. O sigui, els nostres diners recaptats a través dels 
impostos haurien de servir per impulsar tots els projectes i més que es podran tirar 



endavant amb la Marató. Per principis, per sistema, sense excuses i sense recaptes 
excepcionals. 
Demanar a la ciutadania el doble esforç de pagar dos cops, primer amb impostos, i 
després amb donatius, una responsabilitat i una necessitat que hauria de ser una 
prioritat dins de qualsevol institució pública, és d'una hipocresia i manca d'ètica que 
no podem compartir. 
I malgrat tot, votarem a favor de la moció avui presentada. I fins i tot donarem 
suport a la mobilització ciutadana que generen aquestes iniciatives. Perquè, malgrat 
tot, i una vegada més, és el poble el que salva el poble. Les persones es mouen, 
s'ajuden, treballen i es solidaritzen quan cal i amb tot el seu esforç i solidaritat. Allà 
on l'administració NO VOL arribar, el poble hi fa front i hi posa tot el seu esforç per 
a aconseguir-ho. Encara que el mètode no sigui el desitjat. 
En un món més just, amb unes institucions plenament al servei dels ciutadans, la 
demanda de prioritzar la investigació, el desenvolupament i la innovació que queda 
plenament manifest amb les mobilitzacions que aconsegueix la Marató, iniciatives 
com la Marató no caldria que existissin. Ja estaria cobert dins els pressupostos 
públics generals. 
Així doncs, donar les gràcies a totes les persones i entitats que es mobilitzaran el 
cap de setmana de la Marató per recollir fons per a la investigació de l'ictus i les 
lesions medul·lars i cerebrals, esperant que sigui la última vegada que calgui 
demanar un esforç extra a la població per avançar en la millora de les nostres 
vides. I també esperant que tots els diners vagin a parar a investigació pública, de 
forma transparent i sense corrupcions. 
També afegir, en un altre aspecte, que al darrera d’aquesta amable solidaritat s’hi 
amaga una excessiva complaença i alabança mútua i cap reflexió profunda sobre la 
idoneïtat de la nostra forma de viure, sense preguntar-se si totes aquestes 
malalties tant cronificades que ens tenen atrapats no son producte potser d’una 
forma de viure bàsicament insolidària i descompensada, amb un model de societat 
que ens fa cada cop més infeliços. Però no, el dia de la Marató ho tapem tot i ja es 
cuiden prou tots els poders mediàtics de segui venent-nos una suposada solidaritat 
que ens faci sentir, ni que sigui per un dia, el poble més fantàstic del món. Crec 
que hem de vigilar amb la hipocresia que s’hi pugui amagar al darrera. I no diem 
això per malvolença ni per insensibilitat ni per desagraïment. Però potser no és 
d’aquesta manera que podem caminar cap a un món més cohesionat i saludable. I 
sinó, com és que fa tants anys que dura la Marató i cada any es troben malalties 
més rares sobre les que demanar la solidaritat de la gent? No serà perquè el 
sistema actual no és capaç de veure que aquestes malalties son producte de la 
nostra manera de viure i detectar-les en el seu origen i resoldre-les suposaria una 
ferma voluntat de canviar de fons les nostres actituds i les nostres conductes? 
Estem fent tradició i lloança d’un fet, les malalties cròniques, que ens hauria de fer 
qüestionar molt seriosament la nostra forma de vida actual, perquè, malgrat les 
sinceres i espontànies mostres de solidaritat popular, no som, ni de bon tros, una 
societat equilibrada, justa, feliç i saludable. 
Com ja hem dit abans però, hi votarem a favor perquè no està en el nostre ànim la 
malvolença ni el menyspreu de tots els cors sincers que es motiven per aquesta 
causa. Tot i que és una llàstima que només ens quedem aquí. Qui Marató passa, 
anys empeny. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
11.- Moció del grup municipal Som de Castellar-PSC per reclamar mesures 
urgents per   pal·liar efectes i eradicar la pobresa energètica 
La pobresa energètica és una de les conseqüències més devastadores de la greu 
crisi econòmica que bona part de la societat està patint. Malauradament, aquesta 
tràgica situació que masses persones suporten i que tants col·lectius han denunciat, 
s'ha vist agreujada pels esdeveniments ocorreguts el passat dilluns, 14 de 
novembre, a la ciutat de Reus, on una dona de 81 anys va morir en un incendi 
provocat per una espelma. Gas Natural li havia tallat el subministrament de la llum 



per l'impagament dels rebuts de dos mesos  sense el previ informe de vulnerabilitat 
de serveis socials determinat  per llei. Aquest fet dramàtic ens posa en alerta 
davant situacions intolerables que es poden evitar, simplement amb el compliment 
de les lleis que garanteixen els subministraments bàsics a les persones que es 
troben en situació de vulnerabilitat. 
Segons informa l'observatori de Drets Econòmics, Socials i Culturals (DESC), 6 de 
cada 10 dels incendis amb víctimes mortals que es produeixen a Catalunya tenen a 
veure amb la pobresa energètica. 
A Catalunya disposem de la Llei 24/2015 de mesures urgents contra l'emergència 
habitacional i la pobresa energètica, en vigor des de l'agost de l'any passat. Les 
administracions locals tal i com marca la normativa estem atenen totes aquelles 
famílies que no poden abastir-se dels subministraments bàsics per trobar-se en el 
llindar de la pobresa. Però ens cal el suport de l’administració catalana si volem 
atendre en condicions òptimes a tots els ciutadans .I per sobre de tot que les altres 
grans implicades, les companyies subministradores, acatin i compleixin la llei. Tot i 
que aquesta és prou clara no s'ha desplegat el reglament corresponent, però això 
no pot suposar cap excusa per part de les companyies subministradores per a no 
complir- la. Els articles de la llei 24/2015 sobre pobresa energètica són totalment 
vigents  i s’han d’aplicar L’absència de reglament no afecta al compliment dels 
articles.  Tampoc el recurs del Tribunal Constitucional. 
S'han de prendre les mesures necessàries  perquè les companyies subministradores 
compleixin la llei i així aturar la situació de pobresa energètica que empitjora 
encara més a les famílies vulnerables.  
Per tot l'exposat, el ple de l'Ajuntament de Castellar del Vallès, aprova la moció 
següent en la qual insta al Govern de la Generalitat a: 
PRIMER.- Exigir a les empreses subministradores el compliment immediat de la 
llei. 
SEGON.- Aprovar immediatament el Reglament que ha de desenvolupar la Llei 
24/2015, del 29 de juliol, de mesures urgents per afrontar l'emergència en l'àmbit 
de l'habitatge i la pobresa energètica. 
TERCER.- Recolzar les polítiques públiques que s'estan duent a terme per 
combatre la pobresa energètica i l'exclusió residencial , sense perjudici de les 
accions que contra la Llei 24/2015, de 29 de juliol, el Govern de l'Estat va 
emprendre i que van tenir com a conseqüència la suspensió de la vigència d'alguns 
dels articles fonamentals per combatre l'emergència i l'exclusió residencial, per part 
del Tribunal Constitucional. 
QUART.-  Exigir al Govern de la Generalitat la signatura de convenis amb les 
empreses subministradores amb la finalitat que assumeixin impagaments de 
famílies vulnerables i assegurin els subministraments bàsics a totes les famílies en 
aquesta situació  de risc d'exclusió residencial. Fer públic a la pàgina web de la 
Generalitat i les empreses subministradores, els acords i convenis signats així com, 
les aportacions de les empreses subministradores. 
CINQUÈ.- Garantir els recursos i mecanismes suficients per aconseguir la 
tramitació àgil i flexible de les acreditacions de la condició de risc d'exclusió 
residencial.   
SISÈ.- Instar el Govern de la Generalitat a donar suport econòmic a les 
administracions locals que executin programes d’assessorament a la ciutadania per 
estalviar en el consum d'energia, així com auditories  a les llars en situació de 
pobresa energètica.  
SETÈ.- Reclamar al Govern de l'Estat que adopti les recomanacions de la Resolució 
del Parlament Europeu, del 14 d'abril de 2016, sobre la consecució de l'objectiu de 
lluita contra la pobresa davant de l'augment de les despeses de les famílies. 
VUITÈ.-  Donar trasllat d'aquest acord al Govern de la Generalitat, al Parlament 
de Catalunya, a l'Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de 
Catalunya, a la Taula d'entitats del Tercer Sector Social de Catalunya, a 
l’Observatori DESC,  a l'Aliança Contra la Pobresa Energètica, a les entitats socials 



del municipi que treballen per a les persones en situació de vulnerabilitat, i a les 
empreses subministradores. 
 
Presenta la proposta la regidora  Sra. Gloria Massagué, Som de Castellar-PSC, 
fent lectura de la moció. 
Intervé a continuació el regidor Sr. Rafa Homet,  d’ERC, en primer lloc agrair la 
incorporació de les esmenes que han estat proposades. També dir que donarem un 
si entusiaste a la moció, tot i que entenem que la solució és parcial, no ens podem 
estar d’afrontar un drama sistemic de la nostra societat , entenem que hem 
d’afrontar-ho de manera col.lectiva i compormesa perque la energia és un dret 
bàsic, en cap cas és un luxe ni ha de ser acceptable el luxe indecent a partit 
d’aquest dret bàsic. 
Les grans comercialitzadores son les responsables. Domen suport perquè cal 
desplegar el reglament, però també entenem que cal afrontar la llei que regula el 
mercat elèctric i començant per l’escandalos 21 per cent d’IVA. 
Així doncs comptim amb nosaltres per qualsevol iniciativa per donar suport a les 
iniciatives municipals que es vulguin fer, en el qual trobaran aquest si entusiaste. 
Per Decidim Castellar, intervé, a continuació, la regidora Sra. Conxi Gracia, per dir 
que des de Decidim Castellar considerem que per afrontar la pobresa energètica 
des de la perspectiva dels drets de les persones i de l’administració pública com a 
garant dels mateixos cal fer un pas més enllà del que avui proposa el grup 
socialista. La moció que presenten no ens sembla malament, però mostra només la 
voluntat que la Generalitat faci la seva feina i ens ho faci tot, mentre l’administració 
castellarenca esdevé un òrgan passiu davant les dificultats que viuen els seus 
vilatans, que s'excusa en la manca d'ajudes per part d'altres per afrontar la 
situació.   
Des de Decidim Castellar creiem realment que l’ajuntament és l’administració més 
directa i propera als ciutadans i que per això cal que aquest vetlli per a que tota 
persona del municipi tingui dret a mantenir l’habitatge en unes condicions de vida 
digna a través d'un programa global d’urgència social, i anar més enllà de les 
ajudes econòmiques per subministraments a persones i famílies que s'està fent ara. 
En aquest sentit, l'any passat, des de Decidim es va proposar una tarifa social en el 
tema de l'aigua, on era l'empresa subministradora qui havia d'assumir el cost 
d'aquesta ajuda, i sobretot, facilitar un fons per assumir els impagaments i evitar 
talls en el subministrament d'aigua. En aquell moment el govern es va negar a tirar 
endavant aquesta proposta, en un àmbit on tenim plenes competències, és ara, que 
una Llei superior obliga, que s'aplica, quan fa un any que a Castellar ens haguéssim 
pogut estalviar la despesa de pagar els rebuts de l'aigua a les families necessitades. 
Aquesta manca de voluntat de l’equip de govern mostrada l'any passat, és la que 
s'evidencia una vegada més amb aquesta moció. Si no hi ha una Llei superior que 
obliga, o no arriben els recursos d'altres entitats, sou incapaços de prendre la 
iniciativa i buscar els recursos dins els nostre propi pressupost, prioritzant despeses 
i ajustant-nos a les necessitats més urgents i bàsiques dels nostres vilatans. Segur 
que podem estalviar-nos algun euro en manteniment de carrers per tal de que 
tothom tingui un habitatge digne. Estem convençuts que la major part del poble no 
només ho entendria, sinó que ho recolzaria. 
Decidim Castellar aposta perquè l’ajuntament de Castellar faci un pas ferm i apliqui 
tots els acords que es proposen en aquesta moció independentment dels recursos i 
ajudes que vinguin de la Generalitat, ja que estem convençuts de que com a 
Ajuntament, tenim l'obligació d'afrontar el tema, diguin el que diguin i facin el que 
facin des d’institucions superiors. 
I malgrat tot plegat, Decidim Castellar votarà a favor, ja que qualsevol mesura per 
eradicar aquesta greu problemàtica és urgent i necessària. 
En torn de replica intervé la regidora Sra. Gloria Massagué,  Som de Castellar-
PSC, per dir que la Llei 24/2015 pràcticament posa tot el pes, tota la feina als 
Ajunatments i ho estem fent, la moció diu que en el cas de que necessitem ajuda 
extres, sisplau, les persones que han fet la llei , que ens ajudin, pero nosaltres des 



del primer dia estem fent la feina, necessitem l’ajut de la Generalitat ja que amb les 
grans companyies nosaltres sols no podrem fer res. 
Dir també que per a l’any 2017, esta en el pressupost municipal, a mes a mes de 
pagar les factures a les persones, totes entren en un pla de treball i a més a més hi 
ha pressupost una quantitat per fer auditories energètiques a les llars més 
vulnerables. 
Val a dir que només Sorea, companyia d’aigua del municipis és amb la únics que 
s’ha aconseguit un fons 
Per Decidim Castellar, la regidora Sra. Bet Tena, intervé per dir que la intervenció 
feta s’entén que potser son aquestes grans empreses les que ens manen?.  
Torna a intervenir la regidora Sra. Gloria Massagué,  Som de Castellar-PSC, i diu 
que no. 
Per Decidim Castellar, torna a intervé, la regidora Sra. Bet Tena, tot dient que el 
que volem dir amb aquesta moció que s’ha de fer un pas més enllà, si nosaltres 
l’any passat proposem tot aquest tema sobre l’aigua i aquest goern no actua fins 
que no te una llei a sobre, el que entenem és que s’actua quan?, i dir que tenim 
competències i s’ha de fer una política una mica més valenta. 
Finalment el Sr. Alcalde intervé per informar d’una noticia que ahir la regidora de 
l’Ajuntament Barcelona, Laia Ortiz, explicava que davant la incapacitat que té 
l’Ajuntament de Barcelona, davant les companyies de llum i gas, s’ha posicionat i 
demana que les factures impagades de llum i gas siguin assumides al 50 per cent. 
Així doncs amb aquesta moció el que es demana a la Generalitat es que es 
desplegui el més aviat possible aquest reglament, per tal que les empresses 
subministradores no tinguin cap mena d’excusa per no signar un conveni amb els 
ajuntaments per aportar  un fosn social per tal de poder pagar aquestes factures. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT  
 
 
12.- Assumptes sobrevinguts 
12.- No n’hi ha 
 
13.- Precs i Preguntes 
Comença el torn de preguntes el grup municipal d’ERC amb el seu regidor Sr. 
Ferran Rebollo. 
El passat 7 de Novembre, vam rebre la notícia a través dels mitjans de 
comunicació, sobre l'acord d'aquest Ajuntament amb SOM ENERGIA, que feia 
referència a la contractació del subministrament elèctric per part d'aquesta 
cooperativa, als pisos d'emergència social situats als carrers de Barcelona i de 
Tarragona del municipi. 
 
Segons indica la notícia, 
Les activitats principals de la cooperativa de consum d'energia verda sense ànim de 
lucre Som Energia són la comercialització i la producció d'energia d'origen 
renovable (sol, vent, biogàs, biomassa, etc.), finançades amb aportacions 
voluntàries dels socis. La cooperativa es compromet a impulsar un canvi del model 
energètic actual per assolir un model 100% renovable, precisament un dels 
atractius que han dut l'Ajuntament a contractar-la. 
En el passat Ple del mes de Març, des d'ERC vam presentar una moció Sobre 
Energia Sostenible i Socialment responsable, que va ser aprovada per unanimitat, 
amb els següents acords: 
PRIMER.- Crear una comissió de treball que permeti confeccionar plecs de 
condicions i requeriments que serveixin per contractar l'electricitat on el cost 
econòmic no sigui l'únic requisit a tenir en compte. Factors com el subministrament 
d'energia sostenible o els aspectes socials de la població i/o dels seus treballadors 
tindran una importància molt determinant en la selecció final. 
La comissió estarà format per tècnics especialitzats de l'ajuntament i un regidor de 
cada grup municipal. 



La comissió podrà recavar la participació ocasional d'experts exteriors així com 
recopilar informació, opinions, documents, experiències per incorporar a les 
conclusions 
Les conclusions s'hauran de formular en el termini de tres mesos. 
Si l'opció adoptada pel grup de treball és la licitació, el consistori podrà incloure en 
les bases de licitació elements que prioritzin les energies renovables, la lluita contra 
la pobresa energètica i les portes giratòries. 
Si la licitació s'ha de plantejar en àmbits supramunicipalsles conclusions de la 
comissió es faran arribar a l'organisme que tingui la responsabilitat de confeccionar 
un nou conveni. 
SEGON.- En el cas que la comissió de treball informi favorablement que, amb les 
fórmules acordades pel grup, l'Ajuntament de Castellar contracti una energia 
sostenible i amb retorn social tindrà els efectes següents: 
- Evidenciar amb aquesta proposta concreta el compromís del consistori en la lluita 
pel Canvi Climàtic. 
- Transmetre a la societat castellarenca que és possible un model energètic 
renovable, eficient, social i equiparable en termes econòmics. 
- Impulsar, amb l'exemplaritat, que els castellarencs tenen la possibilitat i 
l'oportunitat que el seu consum elèctric provingui exclusivament d' energies verdes. 
- Traslladar a la societat castellarenca el compromís del consistori en la lluita contra 
l'abús de les portes giratòries i l'oligopoli energètic existent. 
- Compromís de l'ajuntament a estudiar, conjuntament amb l'empresa 
adjudicatària, la possibilitat de disminuir o eliminar els efectes negatius que la 
pobresa energètica genera en les persones i famílies amb pocs recursos. 
TERCER.- Si les aportacions d'aquesta Comissió de Treball són jutjades com a útils i 
convenients es proposarà la seva continuïtat en altres àmbits i matèries del 
consistori avaluant concessions que tinguin sempre una activitat vinculada als 
aspectes de sostenibilitat i retorn social.” 
I preguntem: 
1.- Per què no s'han tingut en consideració aquests acords? 
2.- En quin moment està previst la creació de la comissió de treball, segons el 
primer dels acords? 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC 
1.- Perquè  les contractacions que es realitzen no formen part del paquet de 
comptadors contractats a través de l’Acord Marc amb l’Associació Catalana de 
Municipis (ACM), ja que els quatre comptadors no són de dependències municipals 
sinó de pisos d’emergència llogats a l’Agència d’Habitatge de Catalunya. 
2.- L’actual contracte marc amb  d’ACM  venç el mes  d’Abril del 2017. Serà en 
aquell moment quan s’haurà de valorar la conveniència de continuar amb l’actual 
contracte o la realització d’un plecs nous per una licitació en solitari del contracte 
de subministrament elèctric municipal. 
Continua pel  grup municipal d’ERC amb el seu regidor Sr. Ferran Rebollo: 
Per següent pregunta demanem la resposta per escrit: 
- Quants talls d’aigua hi ha hagut en els darrers 10 anys per impagaments? 
- Quin aprofitament de l’aigua actual tenim a Castellar. Es a dir, quin es el volum de 
m3 que es perden per fuites, evaporació, averies o altres causes. En concret 
preguntem oer l’eficiència del sistema. 
- Es fan els controls d’aqüífers?. En cas afirmatiu qui els fa?. És controla el nivell 
mínim de l¡aigua per evitar entrades d’aire que puguin inhabilitar per sempre el 
reompliment de l’aqüífer, etc.. 
- Es controlen els aqüífers i les fonts particulars com els de la pelleria Clols, ara que 
sembla que ha tancat definitivament? 
- El canal Ter-Llobregat dona servei actualment o només ho farà en cas 
d’emergència.? 
El regidor Sr. Aleix Canalis,  Som de Castellar-PSC, diu que la resposta, tal i com 
s’ha demanat es donarà per escrit. 
 



Continua per ERC el regidor Sr. Rafa Homet, i pregunta: 
 
“El dilluns 25 de gener es publica al Butlletí Oficial de la Província l'Anunci d'aquest 
ajuntament d'aprovació de les bases específiques reguladores del procediment 
d'atorgament de subvencions a entitats sense afany de lucre per a l'any 2016, on 
s'especifica que s'han de presentar les sol·licituds en el termini màxim d'un mes a 
partir de la publicació de la convocatòria. 
El termini màxim per a notificar els ajuts és de nou mesos a partir de la publicació. 
A hores d'ara diverses entitats ens han comunicat que no han rebut cap 
comunicació, entenent segons les bases que han quedat excloses de la 
convocatòria. 
Aquest grup municipal voldria saber quines entitats han quedat fora de la 
convocatòria i per quin motiu. I, en el cas que no hagin quedat fora però no se'ls 
hagi comunicat encara, quin és el motiu del retard. 
Contesta també el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC dient que es 
cert que hi ha un retràs en l’atorgament de les subvencions d’enguany  i el motiu es 
bàsicament l’acumulació de tasques per part dels serveis tècnics municipals i també 
el seguit de requeriment que s’han hagut de fer a les diferents entitats per poder 
reunir tota la documentació tal com es preceptiu per poder rebre una subvenció. La 
resolució de les subvencions es preveu poder fer-se en els propers dies, a hores 
d’ara no hi ha cap resolució en ferm d’atorgament o de denegació d’una subvenció, 
així doncs quan es tinguin totes les dades es farà pública aquesta llista. 
Torna a intervenir el regidor Sr. Rafa Homet, ERC, dient que s’entén, que si en 9 
mesos no es comunicava res, la entitats havia de considerar que  quedava fora de 
les subvencions, i en aquest cas no era així, potser seria bo notificar-ho en general 
perquè en son varies les entitats que han manifestat la seva preocupació. 
 
Es continua pel grup Decidim Castellar, el seu regidor Sr. Jordi Uyà, i pregunta: 
“En una clara voluntat de resoldre un conflicte obert i enquistat i convençuts de que 
l’Ajuntament ha d’actuar de mediador neutral entre les parts; 
Atès que la resposta que va donar l’equip de govern el passat mes de setembre la 
considerem insuficient i poc acompanyada de documentació acreditativa i preveient 
que aquest cop les respostes siguin més clares i explícites, cosa que s’espera d’una 
administració que no ha de prendre part sinó que, al nostre entendre, ha de fer tot 
el possible per a que no es cronifiquin els conflictes oberts i, sobretot, no es posi 
clara i decididament del cantó de una de les parts,  i esperant d’aquest equip de 
govern un actitud més neutral i una conducta més abocada a desfer el nus del 
conflicte, fem de nou els següents requeriments: 
1.- L’equip de govern s’ha assegurat que les indicacions que, a instancies del Síndic 
de Greuges, es van fer arribar a l’empresa SIGE el passat mes de juliol en el sentit 
de demanar disculpes i obrir un procés de readmissió de la usuària Marga Gracia, 
s’han complert? 
2.- L’equip de govern ha fet per manera que hi hagi un mecanisme de control i 
d’inspecció prou rigorós i transparent de les instal·lacions que gestiona l’empresa 
SIGE, així com elaborar sistemes de comprovació que detectin si als usuaris se’ls hi 
està donant el tracte degut i respectuós que els hi correspon com a ciutadans? 
3.- Finalment, l’equip de govern ha fet per manera d’establir un mediador adequat 
on les parts deixin d’estar enfrontades i on cadascú reconegui les seves 
contradiccions i així evitar que això s’allargui en processos judicials innecessaris? 
4.- Si us plau, no ens val un si o un no precari. Necessitem que l’equip de govern 
ho demostri amb els conseqüents documents que acreditin la determinació i 
vehiculació d’aquestes accions.  Això i només això demostraria una voluntat clara 
de resolució del conflicte. 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, per dir: 
1.- Si. El passat 15 de juliol, amb registre de sortida núm. 2016/4081 i amb un 
justificant d’entrega a SIGE, SL, del mateix dia, es va fer un requeriment al 
concessionari per tal de que fes arribar un escrit de disculpa a la interessada i 



oferint-li la possibilitat de tornar-se a donar d’alta en la instal·lació, posteriorment, 
un cop constat que el concessionari no havia complert amb aquest requeriment, en 
data 21 de novembre, es va fer un segon requeriment a SIGE, per tal de que 
procedeixi a donar compliment als suggeriments fets per part del Síndic de 
Greuges. Estem convençuts que aquest requeriment serà complet en breu. 
2.- SI, per mitjà d’una comissió de seguiment de la concessió, aquesta comissió es 
reuneix anualment de manera ordinària, tanmateix es poden realitzar altres 
reunions de treball entre les dues parts, tècnics municipals i la empresa 
concessionària al llarg de l’any per tractar temes d’interès pel correcte 
funcionament de la instal·lació, i d’entre aquest temes també hi ha els diferents 
aspectes relacionats amb l’atenció als usuaris. Així mateix des de l’àrea de 
seguiment de concessions de l’Ajuntament es fa un control anual dels comptes 
presentats per part del concessionària i està previst fer una auditoria econòmica 
externa properament. 
3.- Sobre el paper de mediació que pot fer l’Ajuntament, dir que l’Ajuntament està 
disposat a fer de mediador entre el concessionari i l’usuària, tal com fa amb 
qualsevol ciutadà que tingui un problema amb un concessionari municipal. Però a 
data d’avui no tenim constància que cap de les dues parts hagi fet cap demanda en 
aquest sentit. 
4.- Pel que fa a la documentació acreditativa de les actuacions fetes referents a 
l’expedient de readmissió de l’usuària es troba a la seva disposició ala Secretaria 
d’aquest Ajuntament, així com tota la documentació i requeriments que s’han fet i 
tramés al Síndic. 
 
Continua pel grup Decidim Castellar, el seu regidor Sr. Jordi Uyà, i pregunta: 
“El pressupost pel 2016,  en la secció pressupostària  C9 489 00 9205 per 
COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT destina la quantia de 50.900,00 € per 
subvencionar diversos programes de cooperació presentats i aprovats per entitats 
ciutadanes.  Li consta a aquest grup municipal que encara a data d'avui, finals de 
l'exercici 2016, hi ha entitats que encara no han rebut la subvenció corresponent, 
per la qual cosa: 
1.- Si es destinarà en aquest exercici 2016 tota la quantia aprovada de 50.900,00 € 
? 
2.- Quantes entitats han sol·licitat subvenció i per quin import total ? 
3.- Totes les entitats sol·licitants rebran la corresponent subvenció ? 
4.- En cas que la quantia sol·licitada per les entitats no arribi als 50.900,00 € 
aprovats en pressupost, quin és el motiu pel qual les entitats no sol·liciten 
subvencions ? 
5.- Quina quantia d'aquesta partida del pressupost de 50.900,00 € en relació a les 
subvencions sol·licitades s'ha executat ? 
6.- En cas de que s'hagi executat parcialment la quantia, quines entitats han rebut 
 la seva part i quines no ?” 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, i diu: 
1.- SI, es destinarà la totalitat de la quantitat aprovada en el pressupost. 
2.-  7 entitats  de cooperació i per un total  102.211,24 €  i 2 entitats de 
sensibilització i per un total de 1600 
3.-  NO la rebran totes les entitats 
4.-  SI que s’ arriba a esgotar al partida de  50.900€ 
5.-  S’han executat  700 € que correspon al 50 per cent d’una subvenció  
6 .- Han rebut el 50 % les dues entitats de sensibilització, l’altre 50% quant 
justifiquin la subvenció. Les entitats de cooperació per problemes administratius 
encara no s’han aprovat, però al consell del cooperació de principis de juliol es va 
comentar les que havien superar la puntuació pels projectes presentats i per tant si 
tindrien subvenció i les que no havien arribar a la puntuació i per tant no tindrien 
subvenció. 
 
Segueix pel grup Decidim Castellar, el seu regidor Sr. Jordi Uyà, i pregunta: 



“Degut a les informacions sorgides des de l’Ajuntament de Barcelona, on es 
denuncien irregularitats en el servei de recollida de residus per part de Fomento de 
Construcciones y Contratas (FCC). 
Degut a que a Castellar, el servei de recollida de residus el realitza la mateixa 
empresa involucrada en les irregularitats esmentades.: 
1.- Quins controls es realitzen per part de l’Ajuntament actualment i de forma 
habitual per a garantir el compliment del servei de recollida de residus segons les 
condicions exigides al contracte? 
2.- S’ha previst realitzar algun control extraordinari per tal de verificar que les 
irregularitats que es cometien a l’Ajuntament de Barcelona no s’estiguin cometent 
també a Castellar? 
3.- Quines garanties presenta l’empresa concessionària quan se li qüestionen les 
bones pràctiques a Castellar en relació a les irregularitats esmentades? 
4.- Quina valoració en fa l’equip de govern del servei prestat per l’empresa 
concessionària fins al moment actual? 
5.- Quins mitjans tècnics i humans destina l’Ajuntament de Castellar al control del 
compliment del contracte de recollida de residus? 
6.- Degut a que el servei de neteja de la via pública també el realitza la mateixa 
empresa: 
7.- Quins controls es realitzen per part de l’Ajuntament actualment i de forma 
habitual per a garantir el compliment del servei de neteja de la via pública segons 
les condicions exigides al contracte? 
8.- Quina valoració en fa l’equip de govern del servei prestat per l’empresa 
concessionària fins al moment actual? 
9.- Quins mitjans tècnics i humans destina l’Ajuntament de Castellar al control del 
compliment del contracte del servei de neteja de la via pública? 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, i diu: 
1.- Els controls es fan de manera periòdica, cada divendres al mati, els serveis 
tècnics municipals i responsables de fomento es reuneixen per fer un repàs de les 
incidències tant de recollida de residus com de neteja viària que hagin pogut sorgir 
al llarg de la setmana. Aquesta reunió es tracten tot els temes referents a les 
incidències de recollida, escombrat, desbordaments de contenidors, neteja , 
reparació de contenidors i s’aixeca acta de la mateixa. Així mateix setmanalment 
l’empresa subcontractada que porta a terme el manteniment dels contenidors de 
recollia de residus ens envia un informe amb els treballs de reparació efectuats. 
D’altra banda l’ajuntament  disposa d’un excés a una plataforma via web que 
permet fer el seguiment de les incidències diàries que vagin sorgint de manera que 
el concessionari en tingui constància i les pugui resoldre amb diligència. Aquesta 
mateixa plataforma permet fer un seguiment a temps real de les ubicacions i dels 
recorreguts dels vehicles del contracte gràcies a un dispositiu GPS instal·lat en tot 
el parc mòbil , això ens permet consultar en tot moment la posició dels vehicles, 
històric del recorreguts, per tal de comprovar que es compleix allò estipulat en el 
plec de condicions i resoldre qualsevol dubte que es pugui plantejar, tant per part 
del ciutadà com del serveis tècnics. Així mateix des de la regidoria de sostenibilitat i 
medi natural es fa la comprovació mensual dels registres d’entrada dels residus 
municipals recollir i transportats per part de l’empresa concessionari als gestors 
autoritzats de l’agència de residus de Catalunya, plantes de transferència, plantes 
de reciclatge, plantes de valoralització de residus i plantes de tractament específic, 
per quantificar els residus municipals recollits i fer un control derivat de la recollida 
selectiva i  del tractament dels residus,. 
Aquesta comprovació comporta constatar i fer seguiment del compliment de les 
especificacions del plec de condicions i del contracte pel que fa a les freqüències de 
recollida de les diverses fraccions de recollida municipals i de l’autorització dels 
vehicles adscrit a la concessió. 
2.- Sobre si s’ha previst fer algun control extraordinari, tal i com ja es va dir, s’ha 
encarregat una auditoria, que es dura a terme en breu per tal de fiscalitzar i posar 



llum sobre el funcionament de la concessió, ja sigui en matèria econòmica com en 
seguiment dels serveis que estan contractats,  
3.- Sobre les garanties que presenta l’empresa concessionària informar que el 
sistema de retribució de l’empresa és diferent aquí a Castellar i es base en un 
sistema de tarifa plana i amb un contracte per la recollida i transport dels residus, i 
es un fix anual que es divideix s en 12 parts, per tant no hi ha cap possibilitat que 
s’hagi alterat de cap manera els comptes. 
4.- Valoració es positiva ja que el servei s’està desenvolupant de manera adequada 
i segons les condicions i especificacions que es preveien en els plecs i sota la 
supervisió dels tècnics municipals  
5.- Els mitjans que l’Ajuntament destina dos tècnics municipals amb el suport del 
personal administratiu de les seves àrees quan es necessari. 
6.- És un únic contracte i les cessions de seguiment es fan de manera paral·lela  
tant pel contracte de neteja viaria com en el de residus 
7.- La valoració es correcta  s’ajusta al plecs, i per últim la resposta és la mateixa 
son dos  tècnics amb el suport administratiu corresponent. 
 
Tot seguit pel grup Decidim Castellar, la regidora Sra. Bet Tena,  pregunta: 
 - Quin és l’estat actual del contracte de l’empresa gestora de Castellar Jove? 
- Quin és el seguiment dels projectes i dinàmiques? Hi treballen tècnics de 
l’empresa de Castellar? Amb quina periodicitat? 
- Quines són les tasques que desenvolupa aquesta empresa? 
- Quants treballadors contractats té l’empresa a Castellar del Vallès? 
- Quines són les tasques dels treballadors? 
- Quina és la valoració del projecte “taulaccio jove”? 
- Dins de les tasques de l’empresa, hi ha l’assessorament a noves entitats, nous 
projectes o subvencions juvenils de la generalitat? 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, i respon: 
- El contracte està vigent des de l’1 d’octubre de 2015, fins el 31 de juliol de  2017.  
- El seguiment es fa mitjançant reunions setmanals en les quals hi participen els 
tècnics de l’ajuntament i els dinamitzadors contractats per l’empresa,  dos 
dinamitzacions juvenils i tots dos son de Castellar. 
- Les tasques son: atenció i assessorament servei dinamització de Castellar jove, 
programar, coordinar, gestionar  i executar la programació d’activitats a dur a 
terme durant el curs, vetllar pel bon funcionament i us dels equipament, participar 
de les propostes de treball de la regidoria de joventut, coordinació amb la resta de 
tècnics de la regidoria de joventut, supervisió i avaluació de les actuacions 
desenvolupades, fer arribar les necessitats dels serveis als responsables municipals, 
realitzat les gestions necessàries pel desenvolupament del programa d’activitats, 
gestió i coordinació de les demandes d’espais, de material o d’infraestructura per la 
realització de les activitats realització i manteniment i actualització de les 
inscripcions i de les bases d’usuaris, tasques actives de dinamització d’espais 
públics, resoldre consultes d’informació, producció logística i seguiment de la 
programació, tasques actives, producció logística i seguiment de la programació, 
tasques activitats de dinamització i programació als centres d’ensenyament 
secundari, elaboració de les sessions participatives en els instituts en mataria de 
sensibilització sobre violència de gènere, sexualitat i drogodependències. 
- Els treballadors contractats son dons. 
- Les tasques que es porten a terme son atenció, informació i assessorament   
- Pel que fa a la  valoració del projecte dir que es positiva, i el projecte s’està 
desenvolupant segons els criteris acordats. 
- Dins de les tasques de l’empresa hi ha l’assessorament a les entitats, nous 
projectes i noves subvencions juvenils de la generalitat. L’assessorament a noves 
entitats és un programa que es desenvolupa des de la regidora de participació 
ciutadana, en el cas de les entitats juvenils es realitza de forma conjunta. 
 
Seguint pel grup Decidim Castellar, la regidora Sra. Bet Tena,  pregunta: 



Atès que el Consell d'Infants va demanar l'establiment d'una porteria a la plaça del 
Mirador 
Atès que aquesta proposta no s'ha executat 
Atès que els membres de l'Assemblea Llibertària de Castellar van donar una 
resposta a aquesta demanda pintant una porteria a una de les parets de l'edifici del 
Mirador 
Atès que en dues ocasions aquesta porteria ha estat esborrada 
Decidim Castellar pregunta: 
- Quin és el criteri pel qual no s'ha executat la proposta del Consell d'Infants? 
- Per quin motiu la porteria dibuixada ha estat esborrada per part de 
l'ajuntament? 
- Quin és el procediment pel qual una demanda del Consell d'Infants és duta a 
terme? 
- La dilació en l'execució de la proposta no contradiu el fet que Castellar del Vallès 
sigui part de l'associació internacional de ciutats educadores on es promouen les 
accions locals per fomentar valors globals tenint en compte els drets dels infants? 
Contesta el regidor Sr. Aleix Canalis, Som de Castellar-PSC, i respon: 
1.- La demanda es va realitzar durant el consell d’infants del curs passat, la 
porteria ja esta encarregada i encara s’ha d’estudiar la millor ubicació per evitar-ne 
molèsties. 
2.- S’ha esborrat perquè la paret en la que estava pintada és un material que 
provoca molta ressonància dins de l’edifici , per això es va considerar que no era la 
millor ubicació per pintar-hi una porteria. 
3.- El procediment és, en l’acta de constitució es llegeixen les propostes i es 
traslladen a la regidories corresponents , en sessions posteriors els infants 
demanen la presencia del responsable que duu a terme les seves peticions i se’ls hi 
explica l’estat  en que es troben cada una així com si son viables o no.  
4.- Pel que fa a la última pregunta dir que es No perquè en cap noment la resposta 
ha estat valorada o negada. 
Torna a intervenir la regidora Sra. Bet Tena, que diu que entenem que el Consell 
d'Infants és una eina per fer creure al poble que els infants tenen eines de 
participació. 
Als infants se'ls hi va dir que la porteria es posaria un cop acabats els pisos del 
Mirador. Tot i així ara s’argumenta que la porteria està encarregada i es posarà 
abans de Nadal a ser possible. Amb aquest canvi de rumb entenem que es dona la 
raó a la reivindicació de la porteria per part de l'Assemblea Llibertària, evidenciant 
que la pressió del poble és efectiva a l'hora de fer política. 
De veritat es tarda tant per demanar una porteria? No seria més fàcil reconèixer 
que aquest canvi de l'acord amb els Infants ha estat fruit de la pressió popular? 
Tot això ens fa suposar que el model democràtic que tenim al davant consisteix en 
que, si no n’està al cas ningú, no es fa ni cas a les sol·licituds dels infants però, si 
algú se n’assabenta i reacciona, aleshores sí que l’equip de govern actua.  És una 
manera de governar ben poc activa i positiva. 
El Sr. Aleix Canalis  diu que es curiós que de tot el conjunt de propostes només 
sen vegi una, aquesta. 
 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent les nou i cinc munits de la nit,  
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 
 
 


